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Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2010. szeptember 29-
én megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke  
 Kiss Gábor bizottsági tag 
 Pihurik Katalin bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági külső tag 
 Földi Zoltán bizottsági külső tag 
  
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény vezetője 
  
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, Szarka 
Andrea igazgatási irodavezetőt, köszönti tovább Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, 
továbbá Burainé Murányi Magdolnát a Helytörténeti Gyűjtemény vezetőjét, pályázót, 
valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megjelent tagjait. 
 
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 6 fő. Távolmaradt 
Horváth László bizottsági tag, Csatári Lajos bizottsági tag, Földesi Zoltán bizottsági tag, 
valamint Lengyel Lászlóné bizottsági külső tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének a 2009. 
évi országos kompetenciamérésre alapozott Intézkedési Tervének 
véleményezése.   
Előadó: Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató 

2. Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának 
szakfelügyeleti célvizsgálata. 
Előadó: Szarka Andrea – igazgatási irodavezető 
 

3. A képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése. 
Előadó: Pap Tibor - polgármester 
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4. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyére 
beérkezett pályázatok véleményezése. 
Előadó: Szarka Andrea – igazgatási irodavezető 
 

5. Bejelentések. 
 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 57/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2010. szeptember 29-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének a 2009. 
évi országos kompetenciamérésre alapozott Intézkedési Tervének 
véleményezése.   
Előadó: Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató 

2. Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának 
szakfelügyeleti célvizsgálata. 
Előadó: Szarka Andrea – igazgatási irodavezető 
 

3. A képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése. 
Előadó: Pap Tibor - polgármester 

 
4. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyére 

beérkezett pályázatok véleményezése. 
Előadó: Szarka Andrea – igazgatási irodavezető 
 

5. Bejelentések. 
 

 
 

 
1. napirend: Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének a 2009. 
évi országos kompetenciamérésre alapozott Intézkedési Tervének véleményezése. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér az első 
napirendi pontra, amely az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének a 
2009. évi országos kompetenciamérésre alapozott Intézkedési Tervének véleményezése. 
Megkéri Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót a tájékoztatásra. 
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Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy elkészítették az intézkedési 
tervet, amint a 2010. május 27-én megtartott Képviselő-testület ülésén kérték az országos 
kompetenciamérések eredményeiről szóló tájékoztató tárgyalásakor. Intézkedési tervet kellett 
készíteniük annak érdekében, hogy az országos kompetenciamérések eredményei jobbak 
legyenek. Az eredményeket megismerhették a bizottság és a testület tagjai, illetve bemutatták 
milyen feladatokat gondoltak a mérések eredményeinek javítása érdekében meghatározni alsó 
és felső tagozaton. Továbbá az intézmény minőségirányítási programjában is megvannak azok 
a feladatok, amelyeket a minimum szint nem teljesítése esetén kell végrehajtani. A 
határidőket és felelősöket is megjelölték, mindezek révén remélik, hogy az eredmények 
javulni fognak a jövőben. Az ÁMK igazgató szól arról is, hogy sajnos a tanulók nem eléggé 
motiváltak a tanulásban és sok magatartási zavarral küszködő gyermek van az általános 
iskolában. Nehezíti a feladatot, hogy ebben a tanévben enyhe értelmi fogyatékos gyermeket 
kell integráltan tanítani, de külön tanterv szerint. Olyan helyzet elé állították, hogy meg kell 
oldani a feladatot, ugyanakkor pluszforrás erre nincs biztosítva. Differenciális és kooperatív 
csoportmunkával mindent nem tudnak megoldani. Ezeket a nehézségeket is figyelembe kell 
venni az eredmény elérésénél. Azt a gyermeket is tanítani kell, aki nem tud beilleszkedni a 
közösségbe. Mindezekre felhívja a figyelmet az igazgató, mivel ilyen nehézségek mellett kell 
javítaniuk a kompetenciamérés eredményeit, remélhetőleg sikerülni fog. 
Ennyit kívánt tájékoztatást elmondani a bizottság tagjai részére. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatót. Kéri a bizottság tagjainak véleményét, kérdéseit az országos kompetenciamérésre 
alapozott ÁMK Intézkedési Tervével kapcsolatban. Megadja a szót Földi Zoltán részére. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: A véleményét 
ismertetve elmondja, hogy az intézkedési tervet szakmai szempontból jónak tartja, de 
elgondolkodott azon, hogy a családokat, diákokat hogyan tudják támogatni, mivel nekik is 
többletmunka a feladatok végrehajtása, valamint a pedagógusoknak is nagy munkát fog 
jelenteni. Valószínűleg a többletmunkáért forrást nem tudnak biztosítani, önként vállalt 
feladatként kell elvégezni. Reméli sikeres lesz a megfogalmazott feladatok elvégzése. 
Egyre több a hátrányos helyzetű és problémás tanuló, többen vannak, akik családi gondokkal 
is küszködnek. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az elmondottakat 
alátámasztják a számadatok is, a negyedikesek eredményei még elfogadhatóak, a hatodik és 
nyolcadik osztályosok eredményei viszont nagyon gyengék, nem tudnak írni, olvasni. 
Elmondja, hogy nem minden az iskolán múlik, a családok, a gyermekek motiváltságát is 
fontosnak véli, anélkül nem lehet sokat javítani a helyzeten. Fontos a szülői háttér is, a 
pedagógusnak az oktatás-nevelés a feladata, de bizonyos kötelezettség van a családon is. 
Ezeknek a feladatoknak a megfeleléséhez forrás is szükséges, javasolja, hogy a jövőre nézve 
nyolcadik osztályban felzárkóztató is legyen. Sajnos a középiskolákban a dévaványai 
gyermekeket nem tartják jó képességűnek, ugyanakkor úgy gondolja, előbb ismerjék meg a 
tanulót, mielőtt véleményt mondanának. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Az elmondottakhoz 
kapcsolódva a változatos munkaformákkal kapcsolatban megjegyzi, hogy az igazgatónő is 
említette a differenciált foglalkoztatást, melyhez hozzá teszi a kooperatív munka formát. 
Ezekhez plusz személyt kell biztosítani, különösen akkor, ha sok az SNI-s (sajátos nevelési 
igényű) tanuló. A képességek mellett a magas osztálylétszámok is befolyásolják a munkát.  
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Csak azt tudja, aki ott van, mit jelent 20-30 gyermekkel dolgozni, a mai gyermekek teljesen 
mások, mint évekkel, évtizedekkel ezelőtt. Felmerült, hogy a dévaványai gyermekek gyenge 
képességűek. Úgy véli, amíg forrás nem lesz arra, hogy a pedagógus mellett a problémás 
gyermek foglalkoztatására még egy pedagógus legyen, és nem tudnak vele külön foglalkozni, 
addig ne várjanak jó eredményt. Optimista ember, de amíg nem csökkentik az 
osztálylétszámokat és nem adnak még egy gyógypedagógus asszisztenst segítségként, továbbá 
amíg a pedagógust anyagi szempontból nem ismerik el, nem várhatnak jobb eredményt. 
Nagyon sok probléma van, szükség volna a pedagógus mellett segítőre, különösen azoknál, 
akik értelmi fogyatékos gyermeket tanítanak. Bízik abban, hogy minél előbb meg tudják 
oldani és a nehézségek ellenére tudnak az eredményeken javítani az intézményben. Elmondja, 
hogy kevés forrásból kell gazdálkodnia az intézménynek, nem tudnak szakköröket tartani, 
nem várható el, hogy alapfizetéssel a pedagógusok plusz feladatokat is felvállaljanak. 
Nincsenek már olyan juttatások sem a pedagógusok részére, melyeket korábban megkaptak. 
Fontosnak tartja a bizottsági tag a tehetséggondozást, mert a nehezen kezelhető gyermekekkel 
való foglalkozás elveszi a pedagógus energiáját, a tehetséges gyermekekre nem jut sokszor 
idő, pedig a versenyekre való felkészítés is fontos feladat.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
fontos a felzárkóztatása a nehézségekkel küzdő gyermekeknek, legalább a minimum szintre 
történő felzárkóztatásukra nagy hangsúlyt kell fektetni. Sajnálatosnak tartja, hogy vannak 
olyan tanulók, akik írni, olvasni, számolni nem tudnak, és úgy kerülnek a középiskolába.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Természetesen a 
nehézségekkel küszködő gyermekek felzárkóztatása mellett kell, hogy idő jusson a tehetséges 
gyermekekre is, így értette az általa elmondottakat. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy valóban nem motiváltak a 
gyermekek és a szülők sem abban, hogy jobb eredményt produkáljanak. Ezt társadalmi 
problémának tartja. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Abban látja a 
problémát, hogy a gyermekek előtt nincs pozitív példa, nincs embertisztelet és 
törvénytisztelet, és ez a társadalmon csapódik le. Egyetért abban is, hogy anyagi forrás 
kérdése is, a pedagógusok ingyen nem vállalnak fel plusz feladatokat, a fiatalabb 
pedagógusok nem vállalják fel, mint az idősebb pedagógusok, bennük ugyanis volt még 
lelkesedés. A szakkörökre, felzárkóztatókra anyagi forrást kell biztosítani.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: A kompetenciamérés kapcsán 
beszélték már, hogy a feladatok köszönő viszonyban sincsenek a tananyaggal. Szerencsére 
most már emberléptű célokat fognak kitűzni az oktatás terén, mert az utóbbi 8-9 év alatt az 
oktatást lealacsonyították, ez egyértelmű probléma. Erre jó példa, hogy 6 éve nincs értelmi 
fogyatékos gyermek az iskolákban, eltűntek, megokosodtak, a családok jól élnek, nincs 
semmi probléma a jelenlegi helyzetben.  
Bízik abban, hogy ezen a rendszeren fognak változtatni, hallani lehet arról, hogy a 
szegregációt vissza fogják állítani. Reméli, hogy ebbe az irányba mozdulnak el a dolgok. 30 
éve tanít, és elmondhatja, hogy a gyermekekkel egyre több gond van, nem tudnak figyelni, 
magatartási szokások közül még az alapvetőeket sem tudják. Ezek a problémák a családok 
helyzetére vezethetők vissza.  
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dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Visszaköszönnek az 
általa korábban elmondottak, jelezte már, hogy hiányosságok láthatók, a számok is ezt 
mutatják. Amíg az alsó tagozatos tanulók tanulnak rendesen, felső tagozaton egy törés 
tapasztalható, hatodik osztálytól egyfajta ún. „leépülés” figyelhető meg. Arra is felhívja a 
figyelmet, hogy a kompetencia alapú oktatás bevezetésre került, de a tankönyvek nem 
igazodtak ehhez az oktatási módszerhez. A kompetenciamérés feladatait figyelemmel kíséri, 
és elmondható, hogy logikára épülő feladatok vannak, melyekhez elengedhetetlen az írás, 
olvasás és szövegértelmezés, és sajnos az tapasztalható, hogy nincs meg a gyermekeknél a 
logikus gondolkodás képessége. A dévaványai gyermekek numerikusan tudnak számolni, de 
logikusan nem tudnak, ebben látja a gondot a bizottsági elnök. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Az ÁMK igazgató elmondta, hogy olyan tanuló került be az 
iskolába, aki középsúlyos értelmi fogyatékos és a normál osztályban kell tanítania a 
pedagógusnak. A pedagógus hiába épít fel egy óratervet, a tananyag feldolgozása nem biztos 
hogy megvalósítható, ha 1-2 gyermek miatt megszakad a folyamat, külön oda kell mennie 
ezekhez a tanulókhoz, elveszti a folyamatot, a menetét a felépített óratervnek.   
Az alsó tagozatos tanulók lelkesedése természetesen nagyobb, mint a felső tagozatosoké, de 
alsóban más a közösség, felsőben jön a váltás, továbbá osztályokat bontanak szét, ez is törést 
okoz a gyermekeknél.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az ÁMK 
igazgatónak meg kell oldania, hogy jusson forrás a nyolcadik osztályosok felzárkóztatására.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy most is vannak szakkörök, 
felzárkóztatók a fontosabb tantárgyakból, középiskolai felkészítők, az 5-8. osztályosoknak 
csoportbontásban oktatják a matematika, magyar és idegen nyelvet. Szól arról is, hogy a 
fiatalabb pedagógusok is foglalkoznak a tanulókkal, versenyekre viszik a gyermekeket, 
felkészítik őket, szakköröket is tartanak. De senki helyett nem tudnak tanulni és a szülőt sem 
tudják helyettesíteni a pedagógusok. 
 
Pap Tibor – polgármester: Gyermekkorában is integrált osztályokban történt az oktatás, nagy 
létszámú osztályok voltak, és akkor is voltak nehezen kezelhető tanulók, a családi háttér akkor 
sem volt meg ezeknél a gyermekeknél, és akkor sem tudott az iskola mit kezdeni ezekkel a 
gyermekekkel. Ugyanakkor a jó képességű tanulók akkor is meg voltak, lett belőlük valaki, 
mert akartak tanulni, otthon a szülők is figyeltek rájuk. De abban az időben is meg voltak a 
problémák, a szülői értekezleten 41 helyett csak 10 szülő vett részt. Mindenkinek meg volt a 
lehetősége, hogy ha akart többre vigye, volt akit a szülő segítette, volt akit inkább 
visszahúzott. Ez a helyzet mindig is ilyen volt és addig ilyen lesz, amíg a társadalom át nem 
alakul. Személy szerint nem tartja olyan rossznak a helyzetet, úgy véli, hogy az általános 
iskolában, művészeti iskolában és egyházi iskolában az arányokat tekintve viselkedésben nem 
rosszabb a helyzet, mint korábban volt, az osztálylétszámok pedig feleannyiak, mint régen.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Biztos vannak árnyalatnyi 
különbségek, amelyeket külső személy kívülről nem lát. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Korábban a szülők is 
másképp álltak a dologhoz, ha neveletlen volt, vagy gond volt a gyermekkel, keményebb 
kézzel fogta a szülő is. 
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Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy olyan lehetőség is felmerült, mely szerint az 
egyházi iskolákban jobban tudják kezelni ezeket a gyermekeket. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Nem ért egyet azzal, 
hogy a nehezen kezelhető gyermeket az egyházi iskolában jobban tudják kezelni, itt is volt 
példa, hogy átíratták az egyházi iskolából a gyermeket. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az intézkedési tervvel kapcsolatban elmondja, hogy elkészült a 
terv, a munka folyik a jobb eredmény elérése érdekében. Többletforrást nem igényel, de 
amennyiben szükség van, segítséget kérhetnek, közfoglalkoztatási program keretében jelenleg 
is van felsőfokú végzettségű foglalkoztatott, aki oktatás területen szerzett diplomát, 
segítségként az iskolába helyezhetik. Várják az oktatáspolitika terén is a változásokat, az is 
elhangzott, hogy az intézményfenntartói hatáskört elveszik az önkormányzatoktól. Vita van 
arról, mi legyen a továbbiakban az oktatási intézmények és az egészségügy terén. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Megköszöni Polgármester Úrnak a segítséget, 
nyitottak a lehetőségre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az intézkedési terv a jobb eredmény elérése irányába vezet, és úgy 
gondolja nincs olyan nagy gond, mivel a környező települések középiskoláiban vannak jó 
képességű dévaványai tanulók, Szeghalmon, Gyomaendrődön, Békéscsabán, Békésen a jobb 
középiskolákban nem panaszkodnak a dévaványai tanulókra. Magaviselet, szorgalom 
tekintetében véleménye szerint nincs nagy baj. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy az 
intézkedési tervben a szükséges feladatok meghatározásra kerültek, az elkészült tervet 
személy szerint is jónak és megvalósíthatónak tartja. A felzárkóztatásra külön figyelmet kell 
fordítani, ha szükséges anyagilag is támogatni kell. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Ványai Ambrus Általános 
Iskola Intézményegységének intézkedési tervével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek elfogadásra az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének intézkedési tevét a mellékelt tervezet szerint. Kéri, aki az intézkedési 
tervet elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 58/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az 
Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységére vonatkozó - 2009. évi Országos kompetenciamérésekre 
alapozott - Intézkedési tervét fogadja el. 
 

(Az Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységére 
vonatkozó - 2009. évi Országos kompetenciamérésekre alapozott - Intézkedési terve a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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2. napirend: Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának 
szakfelügyeleti célvizsgálata. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a második 
napirendi pontra, amely Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának 
szakfelügyeleti célvizsgálata. 
Ismételten megkéri az igazgatási irodavezetőt a tájékoztatásra. 
 

Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A közművelődési feladatellátás országos 
szakfelügyeletéről szóló 23/2005. (VIII.9.) NKÖM rendelet értelmében a Nemzeti Erőforrás 
Minisztérium elvégeztette Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési 
feladatellátásának célvizsgálatát. A megbízott szakértő dr. Horváth Attila 2010. április 15-től 
2010. június 30-ig elvégezte a vizsgálatot és elkészítette jelentését. 

A központi állami szerveknek a helyi önkormányzatokkal kapcsolatos feladatát és hatáskörét 
is szabályzó a helyi önkormányzatokról szóló 1990. LXV. törvény 97. § c) pontja alapján a 
minisztérium kezdeményezte az ellenőrzés tapasztalatainak megtárgyalását és a hozott 
határozatról való értesítésüket. 

A Jelentés tartalmazza a 2002. évi szakfelügyeleti jelentés eredményét, az abban foglalt 
javaslatok megvalósítását és hatására bekövetkezett változásokat. Vizsgálatra került a 
közművelődési feltételrendszer jogszabályok által meghatározott jelenlegi helyzete, valamint 
olvasható a szakértő összegző megállapítása és javaslattétele. 
Javaslatai az alábbiak: 
- a helyi rendelet módosítása. Konkretizálni szükséges a közművelődési koncepcióban 

megfogalmazott közművelődési szakfeladatokat, s az 5/2009. (III.27.) PM tájékoztató 
alapján számukkal együtt részletesen fel kell tüntetni. Továbbá a feladatellátók felsőfokú 
közművelődési szakképesítési követelményét is rögzíteni kell. 

- az önkormányzat városi szintű, szakszerűbb feladatellátását szolgálná, ha hivatalunkban 
ezzel foglalkozó munkatárs felsőfokú kiegészítő közművelődési szakképzettséget 
szerezne.  

- az ÁMK-n belül lehetővé kellene tenni, hogy a művelődési ház intézményegységben a 
szakfeladattal ténylegesen is 2 fő közművelődési szakember foglalkozzon és a 
munkatársak összehangolt munkaköri leírását el kell készíteni a közművelődési 
koncepcióban megfogalmazott feladatok figyelembevételével. 

 
Elmondja az irodavezető, hogy a közművelődési dolgozó munkaköri leírása régi volt, azt 
frissítették. Szakember tekintetében az intézményegység-vezetőnek van még felsőfokú 
közművelődési szakképzettsége, és jobban szerette volna a szakértő, ha még egy 
közművelődési személy lenne felvéve Kovács Jánosné mellett. Jelenleg Kovács Jánosné a 
főfoglalkoztatott és az intézményegység-vezető, mint tanár és mellette ellátja részben a 
közművelődési feladatot is. 
A hivatalban személy szerint nincs közművelődési végzettsége – jelzi az irodavezető – de a 
szükséges feladatok ellátására külső szakember véleményét szerzik be, a jogszabályi 
követelményeknek így eleget tesznek. 
 
A Jelentésben foglalt javaslatok megvalósítása tekintetében az alábbiakat javasolja: 
- „A helyi közművelődésről szóló 10/2006. (III.10.) önkormányzati rendelet” módosítására és 
„Dévaványa Város Közművelődési Koncepciójának” módosítására határidőként 2011. április 
28-át jelölt meg. 
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- Az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményegységében dolgozó közművelődési szakember munkaköri 
leírásának aktualizálása, összehangolása a közművelődési koncepcióban megfogalmazott 
feladatokkal – 2010. október 31-ét jelölte meg. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
igazgatási irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Megadja a szót Pap Tibor polgármester Úr részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy dr. Horváth Attila szakértő 
gratulált a Dévaványán végzett közművelődési munkához, sok helyen ellenőrzött már, és 
elmondta, hogy Dévaványától a kultúra terén úgymond elismertebb településen sem találta 
úgy rendben a munkát, mint nálunk Természetesen kiigazításokat, javaslatokat 
megfogalmazott. A hivatal és az intézmények munkáját dicsérte. Látható, hogy a település 
erőn felül igyekszik a kultúra és a közművelődés feladatait ellátni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Erdeiné Mucsi Márta az ÁMK Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézményegység-vezetője részére. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Elmondja, hogy amíg az ellenőrzés zajlott az intézményben egyszer 
találkozott a szakértővel, aki az intézményben töltött egy délutánt. Megnézte az intézmény 
minden dokumentációját és információt kért a települési kultúrát illetően. Nemcsak ebben az 
intézményegységben végzett ellenőrzést, hanem egyéb kulturális tevékenységet ellátó 
intézményeket is felkeresett.  
A szakértő felvetette, hogy 2 fő közművelődési szakember foglalkoztatása szükséges. 
Valóban jelenleg úgy működnek, hogy igazából a közművelődési szakfeladaton egy személy 
dolgozik. Nagy segítséget jelent számukra, hogy már 2. éve a közfoglalkoztatás keretében 
Csatári Attila is az intézményben dolgozik. Sajnos decemberben lejár a foglalkoztatása. 
Kihangsúlyozza, hogy az elmúlt időszak kulturális tevékenységének kiszélesítésében a 
tevékenysége megnyilvánult, új dolgokat is felvállalt. Egyetért a szakértővel, hogy a 
színvonalas működéshez a közművelődési szakfeladat ellátásához két személynek a munkája 
szükséges. A civil szervezetek többnyire esti és hétvégi programokat szerveznek, nem tudja 
egy személy felvállalni a napi 8 órán túl is a munkát. Természetesen egy személy is elláthatja 
a feladatot, de nyilván az az eddig elért színvonal rovására mehet.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy a 
szakértő azt is jelezte, hogy a hivatalban is jó lenne, ha a közművelődéssel foglalkozó 
munkatárs felsőfokú kiegészítő közművelődési szakképzettséget szerezne. Kérdése, van-e erre 
lehetőség? 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a hivatalon belül közművelődési feladatok nem 
jelentkeznek, de természetesen, amikor a testület elé tárt közművelődési koncepció, vagy 
előterjesztés összeállítása során szükséges - amely évente ritkán fordul elő - szakemberrel 
kellene továbbra is véleményeztetni azokat az előterjesztéseket. Az az álláspontja, hogy 
amennyiben olyan közművelődési feladat érkezik, amely kifejezetten mélyre ható 
szakértelmet igényel, azokra a feladatokra továbbra is szakértőt kérjenek fel, véleményeztetni 
és a munkába be kell vonni.  
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dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az 
intézményegység-vezetője jelezte, hogy a közművelődés területén szakember-ellátottság 
tekintetében két személy kellene, melyet helytállónak tart. Amennyiben anyagi lehetőség 
adódik, el kell gondolkodni a kérésén.  
 
Megkérdezi a bizottság elnöke, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása Dévaványa Város 
Önkormányzata közművelődési feladatellátásának szakfelügyeleti célvizsgálatával 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek elfogadásra Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési 
feladatellátásának szakfelügyeleti célvizsgálatát. Kéri, aki a közművelődési feladatellátás 
szakfelügyeleti célvizsgálatát elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 59/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Nemzeti 
Erőforrás Minisztérium által elvégeztetett Dévaványa Város Önkormányzata 
közművelődési feladatellátásának célvizsgálatától szóló jelentést fogadja el a 
jelentésben megfogalmazott feladatok végrehajtására készült ütemtervvel 
együtt. 

 
(Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának célvizsgálatától szóló 
jelentés és a feladatok végrehajtására készült ütemterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

 
3. napirend: A képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése.  
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a 3. napirendi 
pont megtárgyalására, amely a képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának 
értékelése. Megadja a szót Pap Tibor polgármesternek, amennyiben az előterjesztéshez 
kiegészítése van, azt tegye meg. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a tájékoztatóba igyekezett minden lényeges 
elemet leírni, bár számtalan dolog történt még. A Képviselő-testület és a bizottságok, valamint 
a hivatali munka lényeges elemeit tartalmazza az előterjesztés, valamint kitért az 
önkormányzat vagyonának alakulására, a megvalósult fejlesztésekre és a jövőbeni 
fejlesztésekre is. Egy általános tájékoztatást adott. Úgy véli, hogy minden bizottság 
kiegészítheti a tájékoztatót, amennyiben úgy látja, hogy érdemes még kiegészíteni.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni 
Polgármester Úrnak a tájékoztatást.  
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a képviselő-testület választási 
ciklusban végzett munkájának értékelésével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek elfogadásra a képviselő-testület választási ciklusban végzett 
munkájáról készült értékelő tájékoztatót. Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 60/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a képviselő-
testület választási ciklusban végzett munkájáról szóló tájékoztatót 
jóváhagyólag vegye tudomásul. 

 
 
4. napirend: A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyére beérkezett 
pályázatok véleményezése. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy 
Boruzsné Szatmári Erzsébet pályázó pályázatában úgy nyilatkozott, hogy zárt ülés keretében 
kéri elbírálni a pályázatát. Javasolja a bizottság elnöke, hogy a nyílt ülés végén, zárt ülés 
keretében kerüljön sor a napirend megtárgyalására. 
 
 
5. napirend: Bejelentések. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre. Javasolja, hogy Hosszú Szilvia pályázatíró referens által a „Dévaványa 
Helytörténeti Kiadványának elkészítése” című pályázat keretében a kiadványanyag 
készítésére beérkezett ajánlatokat tárgyalják meg. 
A pályázatíró referens leírja, hogy Dévaványa Város Önkormányzata 2009. november 16-án 
pályázatot nyújtott be a Körös-Sárréti Vidékfejlesztési Egyesülethez, mint közreműködő 
szervezethez „Dévaványa Helytörténeti Kiadványának elkészítése” címmel.  
A pályázatot a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal 2010. július 28-án támogatásra 
érdemesnek ítélte. A támogatási összeg a nettó kiadás 100 %-a, azaz 3.541.000,- Ft. A projekt 
keretében lehetőség van Kiadványanyag készítésére, melynek támogatási összege nettó 
1.600.000,- Ft. 
A kiadási tételre a helyi beszerzési eljárás során három cégtől kértek árajánlatot. A megadott 
határidőig, 2010. szeptember 10-én 10.00 óráig mind a három cég megküldte árajánlatát az 
alábbi tartalommal:  

Kiadványanyag készítés: 
1) Renatur 2005 Környezet- és természetvédelmi szolgáltató Bt. /2000 Szentendre, 

Frangepán utca 16./ 
Ajánlati ár összesen (nettó):     1.212.000,- 

 Teljesítési határidő: igazodnak a megkötött szerződéshez. 
2) Dr. Erdész Ádám Igazgató Úr, Békés Megyei Levéltár /5700 Gyula, Petőfi tér 3./ 
Ajánlati ár összesen (nettó):     1.600.000,- 
Teljesítési határidő: Igazodnak a megkötött szerződéshez. 
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3) Múzeumpártoló Kiemelten Közhasznú Közalapítvány /5510 Dévaványa, 
Széchenyi u. 8./ 

Ajánlati ár összesen (nettó):     1.750.000,- 
Teljesítési határidő: Igazodnak a megkötött szerződéshez. 

 
Az ajánlatok elbírálása során a következők állapíthatóak meg: 
Renatur Bt. referenciái, alkalmazott módszerei és szerkesztőbizottsági összetétele alapján 
főként geológiai, természetföldrajzi területen érintett, így nem biztosított egy komplex 
monográfia összeállítása. Ennek alapján Dr. Erdész Ádám és a Múzeumpártoló Közalapítvány 
ajánlata javasolt összehasonlításra. 
A fentiek alapján a beérkezett ajánlatok közül javasolják Dr. Erdész Ádám /5700 Gyula, 
Petőfi tér 3./ 1.600.000,- Ft összegű ajánlatát kiválasztani a tárgyban forgó kiadványanyag 
elkészítésére vonatkozóan.  
 
A bizottság elnöke megadja a szót Pap Tibor polgármester részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Renatur Bt-től kértek információt a pontos 
munkálatokra, akik fotókat és térképet nem számítottak fel a kiadvány készítésébe. Tájékoztat 
arról is a polgármester, hogy a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal pályázatán 100 %-
os támogatást sikerült elnyerni, de ez nettó összeg, az ÁFA még ezt terheli. Hasonló jellegű 
kiadványt Dr. Erdész Ádám már készített, továbbá felhívja a figyelmet a polgármester, hogy 
nem lehet komplett háttérmunkát készíteni, ha levéltári anyag nincs mögötte. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e 
valakinek kérdése, hozzászólása a „Dévaványa Helytörténeti Kiadványának elkészítése” 
pályázat keretében a kiadványanyag elkészítésére beérkezett ajánlatokkal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek, hogy a „Dévaványa Helytörténeti Kiadványának elkészítése” 
pályázat keretében a kiadványanyag elkészítésére beérkezett ajánlatok közül Dr. Erdész Ádám 
nettó 1.600.000,- Ft. összegű ajánlatát hirdessék ki nyertesnek. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 61/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
„Dévaványa Helytörténeti kiadványának elkészítése” című pályázat 
kiadványanyag készítésére vonatkozóan beérkezett ajánlatok közül Dr. 
Erdész Ádám /5700 Gyula, Petőfi Tér 3./ 1.600.000 Ft. nettó áras ajánlatát 
hirdesse ki nyertesnek. 
 A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert a nyertes ajánlattevővel 
megkötendő szállítási szerződés aláírásával.  

 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő előterjesztést, melyet szintén Hosszú Szilvia pályázatíró referens készített.  
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Dévaványa Város Önkormányzata 2009. november 16-án pályázatot nyújtott be a Körös-
Sárréti Vidékfejlesztési Egyesülethez, mint közreműködő szervezethez „Dévaványa 
Helytörténeti Kiadványának elkészítése” címmel. A pályázatot a Mezőgazdasági és 
Vidékfejlesztési Hivatal 2010. július 28-án támogatásra érdemesnek ítélte. A támogatási 
összeg a nettó kiadás 100%-a, azaz 3.541.000,- Ft. A projekt keretében lehetőség van 
Nyomdai munkálatok elszámolására, melynek támogatási összege nettó 1.941.000,- Ft. 
Az említett tételre helyi beszerzési eljárás során három cégtől kértek árajánlatot. A megadott 
határidőig: 2010. szeptember 10. 10 óráig mind a három cég megküldte árajánlatát a 
következő tartalommal:  

Nyomdai munkálatok: 
1) Földesi és Társa Bt. /5510 Dévaványa, Hajós út 52./ 

Ajánlati ár összesen (nettó):     1.941.000,- 
Teljesítési határidő: Igazodnak a megkötött szerződéshez. 

 
2) Kovács Zsolt egyéni vállalkozó /5510 Dévaványa, Kossuth út 38./ 

Ajánlati ár összesen (nettó):     2.010.000,- 
Teljesítési határidő: Igazodnak a megkötött szerződéshez. 

 
3) Dürer Nyomda Kft. /5700 Gyula, Jókai u. 5-7./ 

Ajánlati ár összesen (nettó):     2.370.000,- 
Teljesítési határidő: Igazodnak a megkötött szerződéshez. 

 
Az ajánlatok elbírálása után javasolják a beérkezett ajánlatok közül a Földesi és Társa Bt. 
/5510 Dévaványa, Hajós út 52./ 1.941.000,- Ft. nettó áras árajánlatát kiválasztani a tárgyban 
forgó nyomdai munkálatokra vonatkozóan. 
 
A bizottság elnöke megkérdezi, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a „Dévaványa 
Helytörténeti Kiadványának elkészítése” pályázat keretében a nyomdai munkálatokra 
beérkezett ajánlatokkal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek, hogy a „Dévaványa Helytörténeti Kiadványának elkészítése” 
pályázat keretében a nyomdai munkálatokra beérkezett ajánlatok közül a Földesi és Társa Bt. 
nettó 1.941.000,- Ft. összegű ajánlatát hirdessék ki nyertesnek. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 62/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
„Dévaványa Helytörténeti kiadványának elkészítése” című pályázat nyomdai 
munkálatokra vonatkozóan beérkezett ajánlatok közül Földesi és Társa Bt. 
/5510 Dévaványa, Hajós út 52./ 1.941.000,- Ft. nettó áras árajánlatát hirdesse 
ki nyertesnek.  
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert a nyertes ajánlattevővel 
megkötendő szállítási szerződés aláírásával.  

 12



dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Burainé Murányi Magdolna részére, aki a kiadvánnyal kapcsolatban kért szót. 
 
Burainé Murányi Magdolna – Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője: A 
Dévaványa monográfiájának készítésével kapcsolatban szeretne tájékoztatást adni.  
Dr. Erdész Ádám lenne a szerkesztésért felelős koordinátor és főszerkesztő,  
Szabó Ferenc nyugalmazott múzeumigazgató a lektor,  
Hosszú Szilvia az önkormányzat koordinátora lenne, mivel a pályázat miatt szükséges 
koordináló személy. 
Tartalmi koordinátor jómaga lesz. /Burainé Murányi Magdolna / 
Elmondja, hogy felkérték a monográfia készítése kapcsán az egyes fejezeteket, részeket 
készítőket, igaz vannak még hiányosságok, de a szerkesztőbizottság tagjai tartani fognak egy 
ülést, ahol további fejezetek készítésére még tesznek javaslatot.  
Az egyes részek elkészítésére a következő személyeket kérték fel: 
Hajdú József - alapító tagja a DÉKE szervezet, amatőr helytörténész, kiadványok szerkesztője 
Tolnay Gábor - történész - gazdálkodás 
Földesi Zoltán - egyháztörténet 
Béres János - egyháztörténet 
Pallaghy Sándorné - egyháztörténet 
Váradi Andrásné - iskolatörténet 
Baloghné Berényi Erzsébet - iskolatörténet 
Móczár István - régészet 
Sápiné Turcsányi Ildikó - régészet 
Bődi Erzsébet - néprajz 
Schwalm Edit - néprajz 
Murányi Magdolna - néprajz 
Mahovics Tamás - néprajz 
Marsi István - földrajz 
Széll Antal - környezetkultúra 
dr. Ágoston Sándor - történész - reformkortól Trianonig 
Hegyi Klára - törökkor 
Pap Tibor - közigazgatás 
Tóth Istvánné - sporttörténet 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatásként elmondja, hogy a kiadványt december 31-ig kell 
megjelentetni, a pályázattal addig kell elszámolni. A nyomdai munkát egy hónap alatt el tudja 
végezni a vállalkozó. Pályázati támogatásként 3,6 millió forintot kaptak, amely nettó összeg, 
100 %-os támogatás, ugyanakkor az ÁFA összegét az önkormányzatnak kell biztosítania.  
A szerkesztő bizottságnak a munkát minél hamarabb el kell kezdenie. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. Javasolja, hogy térjenek rá a következő előterjesztésre. 

 
Dévaványai Sportegyesület kérelme 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
Dévaványai Sportegyesület nyújtott be a következő kérelmet. Megkéri a Polgármester Urat az 
ismertetésre.  
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Pap Tibor - polgármester: Dévaványai Sportegyesület nevében Váradi Károly DSE elnöke 
azzal a kéréssel fordul a Képviselő-testület felé, hogy a sportöltöző emeletén lévő társalgót be 
szeretné rendezni, ehhez kéri a Képviselő-testület támogatását az alábbiak szerint. A 
kérelemben a jóváhagyott támogatás egy részéről lemondanának, és az így felszabadult 
előirányzat eszközbeszerzésre irányul.  
A berendezés várható értéke 600.000,- Ft., amelyből 9 db. asztal és hozzá 54 db. szék, 
valamint fogas kerül beszerzésre. A berendezés forrása két tételből rendeződik. 
A Sportegyesület részére 2010. évre jóváhagyott támogatás 4.000.000,- Ft., a kérelem 
teljesítése esetén ebből a határozati javaslat alapján 300.000,- Ft. zárolásra kerül.  
A beszerzés megvalósításához szükséges további 300.000,- Ft-ot a Képviselő-testület az 
általános tartalék terhére biztosítsa. A beszerzett eszköz az önkormányzat vagyonát növeli.  
Támogatja a kérelem teljesítését a polgármester, mivel a sportöltöző emeletén lévő társalgó 
teljesen üres, nincsenek berendezések, ugyanolyan asztalok és székek kerülnének 
megvásárlásra, mint amelyek a Művelődési Házban találhatók. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványai Sportegyesület 
kérelmével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek, hogy a Dévaványai Sportegyesület részére biztosított támogatásból 
300.000,- Ft. zárolásra kerüljön, ugyanakkor a sportöltöző épületében lévő társalgó 
berendezéséhez 300.000,- Ft. pótelőirányzatot biztosítsanak.  
Kéri, aki javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 63/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
Dévaványai Sportegyesület részére a 106/2010.(III.25.) Kt. határozat alapján 
jóváhagyott 4.000.000,- Ft támogatásból 300.000,- Ft-ot zároljon.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy 
gondoskodjon a támogatottal a támogatási megállapodás módosításáról.  
A képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodájának vezetőjét, 
hogy a módosított támogatás elbírálását követő 15 napon belül tegye közzé a 
döntéshozó szerv a támogatott adatait, valamint a módosított támogatás 
összegét a kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település internetes 
honlapján. 
Javasolja a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság, 
hogy a sportöltöző emeletén lévő társalgó berendezéshez 300.000,- Ft. 
pótelőirányzatot biztosítson a Képviselő-testület az általános tartalék terhére.  
Javasolja továbbá a bizottság, hogy a Dévaványa Sportegyesülettől zárolt 
300.000,- Ft-ot csoportosítsa át eszközbeszerzésre. A beszerzésre 600.000,- 
Ft. a költségvetésben biztosított.  
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A Képviselő-testület bízza meg a gazdálkodási iroda vezetőjét a határozatban 
foglaltak szerint járjon el, valamint a műszaki iroda vezetőjét az 
eszközbeszerzés lebonyolítására.  

 
 
Települési rendezvények, programok támogatása 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztés megtárgyalására, amely a települési rendezvények, programok támogatására 
irányuló pályázati lehetőséget ismerteti. Megkéri az igazgatási irodavezetőt a tájékoztatásra. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy a Humán-Innov Kft. pályázati 
felhívást tett közzé települési rendezvények, programok támogatására. A pályázat célja olyan 
Magyarország területén megvalósuló települési rendezvények támogatása, melyek 
hozzájárulnak a gyermekek és fiatalok közösségi élményeinek kialakításához, lehetővé teszik 
a szabadidő hasznos eltöltését. A pályázat keretében egy légvárat és egy Segway 
önegyensúlyozó transzportert (óvodák esetében a Segway helyett egy darab akadálypályát) a 
rendezvény idején maximum 6 órában térítésmentesen biztosítunk. Az eszközök teremben is 
használhatóak (minimum 4 méter belmagasság szükséges).  
A projektben pályázott rendezvények ideje: 2011. április 1. - 2011. szeptember 30. 
 
A pályázati feltételeket az előterjesztés tartalmazza. 
A pályázat részvételi díja 8000,- Ft. A pályázat benyújtási határideje: 2010. november 15. 
Célszerűnek tartják a városnapi rendezvény sorozat színvonalának növelését megcélozni, a 
gyermekeknek kedveskedni az ingyenesen igénybevehető játékokkal.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a települési 
rendezvények, programok támogatására vonatkozó pályázattal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek, hogy pályázatot nyújtson be a Humán-Innov Kft. által meghirdetett 
„települési rendezvények, programok támogatására” kiírt pályázati felhívásra. Kéri, aki a 
pályázat benyújtását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 64/2010. (IX. 29.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy pályázatot 
nyújtson be a Humán-Innov Kft. által meghirdetett települési rendezvények, 
programok támogatására című pályázati felhívásra. 
A program 2011. júliusi városnapi rendezvénysorozat keretén belül lehetővé 
teszi a szabadidő hasznos eltöltését, melynek költsége bruttó 8.000,- Ft. 
pályázati részvételi díj, melyet a Képviselő-testület a 2010. évi költségvetés 
tartaléka terhére biztosítsa. 
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dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság  elnöke: Megkérdezi van-e 
valakinek bejelentése? 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése az ÁMK 
igazgatójától, hogy az iskola tornatermének délutáni, esténkénti használata a továbbiakban 
lehetséges-e? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Szeptemberben még nem tudják biztosítani, 
hogy délután és esténként a tornatermet edzések, sporttevékenységek biztosítására bérbe 
adják. Október 4-től viszont lehetőség lesz a használatra, mivel közfoglalkoztatás keretében 
lesz olyan dolgozó, aki ottmarad az iskolában, és zárni tudja az épületet, felel az épület 
állagáért. A központi iskolaépület udvarán ugyanakkor nem engedélyezik a sportolási 
tevékenységet, az új épület vakolata ha megsérül, nem tudják a kárt behajtani. A Körösladányi 
úti iskola udvarán az engedély nélkül használók miatt a háló megsérült továbbá ablakok is 
sérültek. Ezért vált szükségessé a szigorítása az épületek tornatermeinek és az iskolaudvaron 
lévő játékterek használatának. Hétvégén sportolásra nem tudnak lehetőséget biztosítani. Az 
iskolaépület felújítása nem kevés pénzbe került, vigyázni kell rá. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Tájékoztat arról, 
hogy a Báthori István Középiskola és Szakiskola Dévaványai Tagintézményének működése 
sikeresen beindult, 42 első osztályos esti gimnáziumi hallgató iratkozott be az intézménybe, 
és 4 iskolának a tanárai az oktatók. Ezúton köszöni meg Pap Tibor polgármesternek és 
Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatónak a tagintézmény beindításához nyújtott 
segítségüket.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság  elnöke: Megkérdezi van-e 
még valakinek további bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el.  
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak zárt ülést kell tartania vezetői megbízatás adása 
esetén. 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
A jegyzőkönyv a 17. oldaltól a 20. oldallal bezárólag a zárt ülés anyagát tartalmazó külön 
jegyzőkönyvben található. 

Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 

 

A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1630 órakor bezárja. 

 
Kelt: mint az első oldalon 

A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 dr. Ágoston Sándor   
 bizottság elnöke 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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